
Protokół Nr 31/2012 
 

z posiedzenia  Komisji  Samorządowej  Rady Miasta Ostrowca Św.  
w dniu 14 grudnia 2012 r.  godz. 14.00  

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - mgr Zbigniew Moskalewicz. 

1. Lista obecności – w załączeniu. 
2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 
 Porządek posiedzenia:  

 
I. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Zaopiniowanie projektów uchwał  
na sesje Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego w dniu 20 grudnia 
2012 r.: 
 
- uchwalenia budŜetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na 2013 r.; 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
Komisja Samorządowa RM Ostrowca 
Świętokrzyskiego w dniu 14 grudnia 2013 
roku dokonała analizy projektu budŜetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2013 r. 
Obecna na posiedzeniu komisji Skarbnik 
Miasta p. E. Pichór poinformowała 
zebranych, iŜ przedłoŜony projekt uchwały 
róŜni się od projektu uchwały zawartego  
w materiałach przekazanych  Radnym  
tj. w „Projekcie budŜetu miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego na 2013 r.” z 15 listo-
pada 2012 r., w następującym zakresie:  

- nie uchwalenie przez Radę Miasta 
opłaty od posiadania psów musi 
skutkować korektą budŜetu po 
stronie dochodów, polegającą na 
wykreśleniu dotychczas ujętej 
kwoty 100.000,- zł. Konsekwencją 
tego postępowania winny ulec 
zmianie wydatki związane  
z „Programem opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganiu bezdomności zwie-
rząt na terenie gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski”, gdyŜ według jego 
załoŜeń opłata powinna być jednym 
ze źródeł jego finansowania. 
Program, na którego realizację 
planowana jest kwota 175,000 zł. – 
będzie realizowany, a obecnie 
proponuje się zmniejszenie wyda-
tków na remonty dróg gminnych  
o kwotę 100.000 zł. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  
na lata 2013 – 2023; 
 
 
 
 
- przyjęcia „Planu pracy Rady  
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  
na 2013 r.”; 
 
 
- zm. uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
rocznego planu kontroli oraz 
preliminarza wydatków Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego na 2013 r.; 
 
- uchylająca uchwałę w sprawie 
Regulaminu Organizacyjnego Środo-
wiskowego Domu Samopomocy  
w Ostrowcu Świętokrzyskim;   
 

o kwotę 100.000 zł. 
- w związku z uchwaleniem niŜszych 

niŜ zakładano stawek opłat  
za wywóz śmieci, zmniejsza się  
o kwotę 608.515 zł. dochody  
i wydatki Gminy związku  
z prowadzeniem tzw. „gospodarki 
śmieciowej”; 

- w załączniku nr 13 „Dotacje 
podmiotowe w 2013 roku” 
poprawiono kwoty dotacji dla 
BWA i MBP, gdyŜ w projekcie 
budŜetu w tym załączniku 
zamieniono wartości dotacji dla 
tych placówek.  

Na zakończenie Pani Skarbnik E. Pichór 
powiedziała, Ŝe Regionalna Izba Obrachu-
nkowa w Kielcach - uchwałą Nr 135/2012 
z dnia 10 grudnia 2012 r. pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projket.  
 
Członkowie komisji w głosowaniu, 
stosunkiem głosów: 5 - za, 4 – wstrzymu-
jące się, przy braku głosów przeciwnych 
pozytywnie zaopiniowali projket uchwały. 
(w złączeniu do protokołu). 
 
Komisja Samorządowa RM w głosowaniu, 
stosunkiem głosów: 5 - za, 4 – wstrzymu-
jące się, przy braku głosów przeciwnych 
pozytywnie zaopiniowali przedłoŜony 
projket uchwały. (w złączeniu do 
protokołu). 
 
Członkowie Komisji Samorządowej RM 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowali 
przedmiotowy projekt uchwały.  
(w załączeniu do protokołu).   
 
Członkowie Komisji Samorządowej RM 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowali 
przedmiotowy projekt uchwały.  
(w załączeniu do protokołu).   
 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowej  
p. Z. Moskalewicz przedstawił uzasa-
dnienie do przedmiotowego projektu 
uchwały.  Pan Z. Moskalewicz powiedział, 
Ŝe konieczność uchylenia uchwały Rady 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- przyjęcia „Programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2013 
– 2018”; 
 
 
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  
w sprawie Regulaminu Organizacyjnego 
Środowiskowego Domu Samopomocy  
w Ostrowcu Świętokrzyskim wynika  
z faktu, Ŝe ŚDS na os. Pułanki 10, 
pozostanie nadal w strukturze Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim – w okresie przejścio-
wym, tj. do dnia 31 grudnia 2014 r., 
stosownie do § 26 rozporządzenia Ministra 
Pracy i Polityki Społecznej z dnia  
9 grudnia 2010 r. w sprawie środo-
wiskowych domów samopomocy. 
Niniejsza uchwała zapewni spójność  
w zakresie statusu ŚDS z uchwałą  
Nr XVIII/196/2011 RM z dnia 28 grudnia 
2011 r.  
 
Członkowie Komisji Samorządowej RM 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowali 
przedmiotowy projekt uchwały.  
(w załączeniu do protokołu).   
 
Obecny na posiedzeniu komisji Prezydent 
J. Wilczyński powiedział, Ŝe ustawa  
o ochronie praw lokatorów na podstawie 
art. 21 nakłada na gminy obowiązek 
uchwalenia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
gminy, na co najmniej pięć kolejnych lat. 
Niniejszy Program będzie kontynuacją 
wcześniejszego „Programu gospodaro-
wania mieszkaniowym zasobem gminy  
w latach 2007 – 2012 zatwierdzonego 
uchwałą Nr XI/125/2007 RM Ostrowca 
Świętokrzyskiego z dnia 5 czerwca 2007 r.  
Prezydent dodał, Ŝe Gmina w dziedzinie 
mieszkalnictwa pełni w szczególności rolę 
dostarczyciela mieszkań. Środki finansowe 
na utrzymanie mieszkaniowego zasobu 
Gminy i poprawę jego stanu technicznego 
stanowią przychody z czynszów za lokale 
mieszkalne oraz dodatkowe środki 
finansowe pochodzące z budŜetu Gminy. 
W tym momencie Prezydent, dodał,  
iŜ mieszkańcy ostrowieckich zasobów 
komunalnych i socjalnych  bardzo 
niechętnie płacą czynsze, chociaŜ są one na 
bardzo niskim poziomie (ok. 12 zł.). Z tego 
tytułu zadłuŜenie wynosi juŜ około 5 mln 
zł. Gdyby gmina dysponowała takimi 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- zm. uchwałę w sprawie określenia 
zasad systemu taryfowego i opłat za 
przejazdy, uprawnień do ulgowych  
i bezpłatnych przejazdów oraz cen 
urzędowych za usługi w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego  
w granicach administracyjnych miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego; 

zł. Gdyby gmina dysponowała takimi 
finansami, to rozwiązałaby problemy z 
mieszkalnictwem socjalnym w mieście. 
Gmina ma obowiązek zapewnienia lokali 
dla najuboŜszych, ale nie dysponuje instru-
mentami, aby odzyskać zadłuŜenie od 
ludzi. Prezydent dodał,  Ŝe samorządy bez 
pomocy państwa nie udźwigną tego 
problemu. Prezydent J. Wilczyński 
powiedział równieŜ, Ŝe polityka 
mieszkaniowa w mieście jest problemem 
złoŜonym o znaczeniu strategicznym dla 
miasta na najbliŜsze lata. Prezydent 
zasygnalizował, Ŝe prowadzi działania 
zmierzające do zmiany struktury zarzą-
dzania zasobami mieszkaniowymi,  
w taki sposób, aby gmina miała większy 
wpływ na politykę mieszkaniową. 
Dyrektor Zakładu Usług Miejskich  
w Ostrowcu Św. – p. Zbigniew 
Wesołowski obecny równieŜ na posie-
dzeniu komisji – poinformował zebranych, 
Ŝe na terenie miasta jest ok. 360 wyroków 
eksmisyjnych. Obowiązek zapewnienia 
lokali mieszkalnych spada na gminę 
(ZUM). Dyrektor powiedział, Ŝe gmina nie 
dysponuje taką ilością lokali i aby 
zmniejszyć w/w liczbę, ZUM wynajmuje 
16 lokali od Ostrowieckiej Spółdzielni 
Mieszkaniowej, co jest znacznie tańsze niŜ 
budowa nowych mieszkań. Dwa lokale są 
w chwili obecnej w trakcie przejmowania. 
Na zakończenie dyskusji Prezydent 
oświadczył, Ŝe omawiany program daje  
czas na dojście do odzyskania i uregulo-
wania polityki czynszowej w zasobach 
zarządzanych przez gminę .   
 
Członkowie komisji jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowali przedłoŜony 
projket uchwały. (w załączeniu do 
protokołu). 
 
Komisja Samorządowa RM jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała omawiany 
projket uchwały. (w załączeniu do 
protokołu).  
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ostrowca Świętokrzyskiego; 
 
- akceptacji projektu aneksu nr 3 do 
porozumienia w sprawie realizacji I 
etapu zadania inwestycyjnego pn. 
„Uporządkowanie gospodarki wodno – 
ściekowej w aglomeracji Ostrowiec 
Świętokrzyski”;   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- wyraŜenia zgody na zaciągnięcie 
zobowiązania finansowego Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski (MPK);  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Obecny na posiedzeniu komisji Prezes 
MWiK Sp. z o.o. p. Z. Foremniak 
poinformował zebranych, Ŝe z uwagi na 
fakt sukcesywnej realizacji przez spółkę 
przedmiotowej inwestycji  zasadnym jest 
wprowadzenie aneksem odpowiednich 
postanowień do porozumień, którymi 
zmieniona zostanie wartość projektu oraz 
uwzględnione rozszerzenie projektu  
o: działania inwestycyjne zmierzające do 
osiągnięcia efektu ekologicznego, termin 
wniesienia wkładu własnego w realizację 
projektu na 2014 r., termin zabezpieczenia 
w budŜecie Gminy środków finansowych 
na lata 2009 – 2014 oraz termin realizacji 
inwestycji na lata 2009 – 2014. Wobec 
powyŜszego zasadnym jest podjęcie przez 
Radę Miasta stosownej uchwały.  
Radny Wł. Sajda zwrócił się z zapytaniem 
do Prezesa Z. Foremniaka  - czy  
w najbliŜszym czasie przewiduje się 
podłączenie dwóch bloków: ul. Traugutta 
12 i ul. Świętokrzyska 4 – do kanalizacji 
sanitarnej? Pan Z. Foremniak odpo-
wiedział, Ŝe w/w zadanie przewidziane jest  
do realizacji w programie na 2013 r.  
 
Komisja Samorządowa RM jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała omawiany 
projket uchwały. (w załączeniu do 
protokołu).  
 
Zgodnie z umową zawartą między Gminą 
Ostrowiec Świętokrzyski i MPK Sp. z o.o. 
w sprawie zasad, warunków i wysokości 
zwrotu kosztów stosowania uprawnień  
do bezpłatnych i ulgowych przejazdów 
zbiorowej komunikacji miejskiej przysłu-
gujących pasaŜerom, ustala się na 2013 r. 
kwotę zobowiązania finansowego  
w wysokości 3 160 000,00 zł.  
Radny H. RoŜnowski zwrócił się - do 
obecnego na posiedzeniu komisji  
Prezydenta Miasta z zapytaniem:  
czy Prezydent dysponuje szacunkami co do 
ilości osób korzystających z przejazdów 
ulgowych komunikacją miejską,  
na podstawie uchwał Rady Miasta? 
Prezydent odpowiedział, Ŝe dokładne 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
II. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Sprawy róŜne: 
 
- zaopiniowanie rozkładu godzin pracy 
aptek na terenie miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego na rok 2013;  
 
 
 
- propozycje do Planu pracy  Komisji 
Samorządowej RM na rok 2013; 

Prezydent odpowiedział, Ŝe dokładne 
wyliczenia będą moŜliwe tylko wtedy, gdy 
gmina będzie dysponować stosownym 
systemem, oprogramowaniem. W tej 
chwili takie wyliczenia moŜna podać  
tylko w przybliŜeniu. Prezydent dodał,  
Ŝe wprowadzenie systemu w chwili 
obecnej kosztowałoby gminę około 2,5 
mln zł., a gmina niestety obecnie nie moŜe 
sobie na to pozwolić. Realną datą 
wprowadzenia w/w systemu  
w Ostrowcu Św. jest rok 2015.  
Kolejne pytanie zadał Radny Wł. Sajda. 
Radny zapytał Prezydenta- czy to prawda, 
Ŝe ostrowieckie MPK zamierza zakupić 
uŜywane autobusy ze Starachowic? 
Prezydent odpowiedział, Ŝe  nie słyszał  
o takich planach spółki. MPK, owszem 
poszukuje nowych pojazdów, ale poza 
granicami Polski – w Skandynawii  
lub w Niemczech.  
Następnie Radny Z. Moskalewicz zwrócił 
się z zapytaniem – czy Prezydent moŜe 
wyjaśnić: dlaczego w dniu dzisiejszym tj. 
14.12.2012 r. – autobusy linii: 20, 6 i 12 – 
nie wyjechały z bazy? Prezydent  
J. Wilczyński powiedział, Ŝe odpowiedzi 
pisemnej - Panu Radnemu- w tym zakresie 
udzieli Pani Prezes MPK M. Kołeczek.  
Na tym dyskusje zakończono.  
 
 
Komisja Samorządowa RM jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała omawiany 
projket uchwały. (w załączeniu do 
protokołu).  
 
 
 
 
Członkowie Komisji Samorządowej RM 
pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowali 
przedłoŜoną propozycję. (pismo w załą-
czeniu do protokołu). 
 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowej 
RM p. Z. Moskalewicz zwrócił się do 
członków komisji o zastanowienie się  
i przedłoŜenie - na następnym posiedzeniu 
komisji  - zagadnień do Planu pracy 



 
 

komisji  - zagadnień do Planu pracy 
komisji na rok 2013.  
 
Na tym posiedzenie zakończono.  

 
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono.  
 
Termin następnego posiedzenia: do ustalenia. 
 
Protokołowała:                                                Przewodniczył: 
mgr Eliza Kaniewska                     Przewodniczący Komisji Samorządowej RM        
     Zbigniew Moskaleiwcz                                             


